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REFERAT  

Bestyrelsesmøde Nordsøen Oceanarium  

 

Afholdt fredag d. 3. februar 2023.  

 

8. februar 2023  

Deltagere:  

Jørgen Christensen 
Rikke Mølgaard 
Rasmus Antoft AFBUD 
Niels Axel Nielsen DELTOG VIA TEAMS 
Claus Nielsen DELTOG VIA TEAMS 
Sven Bertelsen 
Gitte Bundgaard Andersen 
Morten Ørum Sørensen 
Bettina Hedeby Madsen (Observatør Hjørring Kommune) 
 
Direktion: Karl Henrik Laursen 
Referent: Mette H. Roussis 
 
Gæster: Marketingchef Sylvia Berglund og Butikschef Frank Nielsen (NO) v/pkt.3c 
 

BILAG, SOM VAR MED DAGSORDEN:  

1/ Gæstetal 2022 for NO (pkt. 3b) 
2/ Gæstetal 2022 fra Top Attraktioner (pkt. 3b) 
3/ Driveranalyse udarbejdet af Epinion (pkt. 3c) 
4/ Notat med ledelsens anbefalinger (pkt. 3c) 
5/ Forslag til opdateret forretningsorden (pkt 4a) 
6/ Resultat af evalueringsskema (pkt. 4b) 
 
 

 

Referat 

1. Godkendelse af referat fra seneste møde 2. december 2022 
 

Bestyrelsen godkendte referatet. Underskrifter vil blive indsamlet elektronisk. 
 
 
2. Meddelelser fra mødeleder og direktør 

 
a. Mødeleder 

- Formanden bød velkommen til Gitte Bundgaard Andersen, der indtræder i NO’s 
bestyrelse i stedet for Kim Edberg, som udpeget af RN. Deltagerne præsenterede 
sig bordet rundt.  
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- Formanden orienterede om, at ZOO-rådets rapportudkast efter den årlige 
besigtigelse indeholder karakteren ”meget tilfredsstillende”. Formanden og 
bestyrelsen var tilfredse med vurderingen. Når den endelige rapport modtages, vil 
denne blive forelagt på bestyrelsesmøde.  

- Formanden orienterede om, at han 2 gange i 2022 har deltaget i personalemøder, 
senest i december. Formanden vil også fremadrettet deltage et par gange årligt – 
eller mere – i personalemøder. De tilstedeværende repræsentanter fra personalet 
var enige i, at det er godt, at bestyrelsesformanden ved lejlighed deltager i 
personalemøderne.  
 

b. Direktør 
- KHL oplyste, NO har indgået aftale med Nordjysk Pigekor om ambassadørskab.  
- KHL oplyste, at ny projektleder er tiltrådt pr. 1. jan. 2023. Mette deltog som 

referent i bestyrelsesmødet for første gang.  
 
3. Nordsøen Oceanarium 

 
a. Bestyrelsens konstituering 

 
I henhold til de eksisterende vedtægter skulle bestyrelsen konstituere sig ”på første møde i 
hvert kalenderår” – med formand og en næstformand. Bestyrelsen var enige i, at formand 
Jørgen Christensen og næstformand Rikke Mølgaard fortsætter på deres poster. Der var 
ikke andre kandidater.  
 
Bestyrelsen besluttede: 
 
- at genvælge Jørgen Christensen som formand og genvælge Rikke Mølgaard som 

næstformand for bestyrelsen i NO.  
 

b. Status for gæstetal 2022 
 
Årsresultat for 2022 for gæstetal i NO udsendt i bilag. Det samlede antal gæster blev på 
193.120 gæster, hvilket er 4,4% over budgettet på 185.000 gæster. KHL udtrykte glæde 
over gæstetallet, som ikke har været på dette niveau siden 2019. Butikschef Frank Nielsen 
supplerede med, at de tyske turister er en vigtig kundegruppe, som forlænger sæsonen, og 
Chelina kommenterede, at tyskerne i høj grad efterspørger natur og dyr.  
 
For 2023 er gæstetallet indtil nu 50% over budget, og selvom det er for tidligt at sige noget 
om året, så er der positive meldinger fra feriehusudlejere, hvor bookinger ligger højt for 
tidspunktet på året, og der er således gode forventninger til gæstetallet i 2023. 
 
Der var ligeledes medsendt årsresultat for TopAttraktioners medlemmer.  
 
Bestyrelsen besluttede: 
 
- at gæstetallene for 2022 blev taget til efterretning. 

 
 

c. Opfølgning på Gæsteanalyse og Markedsanalyse 2022 
Gæster: Sylvia Berglund og Frank Nielsen 
 
Punktet blev præsenteret og drøftet på sidste bestyrelsesmøde og som opfølgning havde 
ledelsen fremsendt en Driveranalyse udført af Epinion og et notat med ledelsens 
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anbefalinger. Driveranalysen omhandler gæster, som har besøgt NO, og markedsanalysen 
omfatter tilfældigt udvalgte danske familier.  
 
Frank Nielsen gennemgik Driveranalysen, hvoraf det fremgår, at ”atmosfære og stemning” 
er en vigtig faktor. Der blev spurgt til, hvordan man kan konkretisere dette, og Sylvia 
Berglund forklarede, at det først og fremmest handler om at skabe nye oplevelser i de 
eksisterende rammer, og at udnytte det, som NO er god til. Et eksempel på dette for 2023 
er kampagnen ”Ta’ med ud og fisk”, som kan varieres over forskellige temaer. Der bliver 
f.eks. arrangeret ”strikke-stue” i udstillingen i samarbejde med Marianne Isager Strik og 
Skagen Museum, hvor gæsterne kan købe strikke-kits til fremstilling af Skagen-fiskernes 
sweaters. 
 
Det blev bemærket, at ”formidling” scorer relativt lavt i analysen – på trods af, at det er et 
kernepunkt i NO’s formålsparagraf. 
 
Frank gennemgik desuden konkrete forslag til at forbedre oplevelsen ved udgangen. 
Bestyrelsen drøftede forslag til ”peak end”/afslutning af besøget. NAN mente, at man skal 
se butikken som en del af det samlede billede og, at butikken ikke må være den eneste 
”end” oplevelse for gæsten.   
 
Det blev drøftet, at det er vigtigt hele tiden at møde gæsterne positivt og især vigtigt at tale 
direkte med gæsterne, dvs. søge den personlige kontakt. Sylvia supplerede med, at man i 
uge 7+8 har ”Sov med klumpfisken” for familier, og at disse familier vil blive brugt som 
fokusgrupper/interview emner. 
 
KHL mindede om, at et større velkomstområde er højt på ønskelisten. Derved kan man 
skabe en bedre, mere informativ velkomst, mere komfortabel (idet gæsterne f.eks. ikke skal 
stå i kø udendørs i regnvejr) og samtidig en bedre oplevelse af afslutning på besøget. 
Sylvia nævnte, at en lille café/kaffehjørne i sammenhæng med butikken ville være godt.  
 
Sylvia Berglund gennemgik notatet med 6 konkrete forslag til forbedring af NPS score. Der 
blev opfordret til, at NO skal søge mere viden om gæsterne, at der foretages en udvidet 
TA-undersøgelse og formanden var enig i, at kundetilfredsheden bør undersøges hele året 
og ikke kun i højsæsonen. RM opfordrede til, at man generelt bliver mere datadrevet i 
arbejdet med at udvikle NO.  
 
Bestyrelsen havde på basis af Sylvia’s oplæg en generel drøftelse af værditilbuddet i NO, 
herunder også bæredygtighed. Frank Nielsen oplyste, at man forsøgte at øge andelen af 
bæredygtige produkter i butikken. CB bemærkede, at hvis man markedsfører 
”bæredygtighed”, så skal det være gennemført under hele besøget.   
 
Formanden rundede punktet af med at takke for de mange input. Det er vigtigt, at gæsten 
vender tilbage til NO, og diskussionen om kvantitet vs. kvalitet vil der skulle arbejdes videre 
med også fremover.  
 
Bestyrelsen besluttede: 
 
- at gennemgangen af Driveranalysen og ledelsen forslag blev taget til efterretning, og at 
der sammen med bestyrelsens bemærkninger og tilføjelser arbejdes videre med fortsat at 
forbedre gæsternes besøgsoplevelser  
- at ledelsen igangsætter de foreslåede og besluttede tiltag.   
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4. Tværgående emner 
 

a. Forslag til opdatering af forretningsorden for bestyrelsen 
 
Da andre punkter trak ud, besluttede bestyrelsen at udsætte dette punkt til næste 
bestyrelsesmøde. 
 

b. Evaluering af bestyrelsens og direktionens arbejde 
 
Da andre punkter trak ud, besluttede bestyrelsen at udsætte dette punkt til næste 
bestyrelsesmøde.  
 
 

5. Eventuelt 
 
MS spurgte om bestyrelsen var interesseret i at se NO’s miljøpolitik (bæredygtighedspolitik), 
når den er færdigudarbejdet. Dette vil bestyrelsen gerne.  
 
 
 

Med venlig hilsen  

 

 

Karl Henrik Laursen 

Kommende planlagte bestyrelsesmøder i 2023:   
 

28. april 2023 

16. juni 2023 

5. september 2023 (undtagelsesvist en tirsdag) 

27. oktober 2023 

8. december 2023 
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- Formanden orienterede om, at ZOO-rådets rapportudkast efter den årlige 
besigtigelse indeholder karakteren ”meget tilfredsstillende”. Formanden og 
bestyrelsen var tilfredse med vurderingen. Når den endelige rapport modtages, vil 
denne blive forelagt på bestyrelsesmøde.  


- Formanden orienterede om, at han 2 gange i 2022 har deltaget i personalemøder, 
senest i december. Formanden vil også fremadrettet deltage et par gange årligt – 
eller mere – i personalemøder. De tilstedeværende repræsentanter fra personalet 
var enige i, at det er godt, at bestyrelsesformanden ved lejlighed deltager i 
personalemøderne.  
 


b. Direktør 
- KHL oplyste, NO har indgået aftale med Nordjysk Pigekor om ambassadørskab.  
- KHL oplyste, at ny projektleder er tiltrådt pr. 1. jan. 2023. Mette deltog som 


referent i bestyrelsesmødet for første gang.  
 
3. Nordsøen Oceanarium 


 
a. Bestyrelsens konstituering 


 
I henhold til de eksisterende vedtægter skulle bestyrelsen konstituere sig ”på første møde i 
hvert kalenderår” – med formand og en næstformand. Bestyrelsen var enige i, at formand 
Jørgen Christensen og næstformand Rikke Mølgaard fortsætter på deres poster. Der var 
ikke andre kandidater.  
 
Bestyrelsen besluttede: 
 
- at genvælge Jørgen Christensen som formand og genvælge Rikke Mølgaard som 


næstformand for bestyrelsen i NO.  
 


b. Status for gæstetal 2022 
 
Årsresultat for 2022 for gæstetal i NO udsendt i bilag. Det samlede antal gæster blev på 
193.120 gæster, hvilket er 4,4% over budgettet på 185.000 gæster. KHL udtrykte glæde 
over gæstetallet, som ikke har været på dette niveau siden 2019. Butikschef Frank Nielsen 
supplerede med, at de tyske turister er en vigtig kundegruppe, som forlænger sæsonen, og 
Chelina kommenterede, at tyskerne i høj grad efterspørger natur og dyr.  
 
For 2023 er gæstetallet indtil nu 50% over budget, og selvom det er for tidligt at sige noget 
om året, så er der positive meldinger fra feriehusudlejere, hvor bookinger ligger højt for 
tidspunktet på året, og der er således gode forventninger til gæstetallet i 2023. 
 
Der var ligeledes medsendt årsresultat for TopAttraktioners medlemmer.  
 
Bestyrelsen besluttede: 
 
- at gæstetallene for 2022 blev taget til efterretning. 


 
 


c. Opfølgning på Gæsteanalyse og Markedsanalyse 2022 
Gæster: Sylvia Berglund og Frank Nielsen 
 
Punktet blev præsenteret og drøftet på sidste bestyrelsesmøde og som opfølgning havde 
ledelsen fremsendt en Driveranalyse udført af Epinion og et notat med ledelsens 
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anbefalinger. Driveranalysen omhandler gæster, som har besøgt NO, og markedsanalysen 
omfatter tilfældigt udvalgte danske familier.  
 
Frank Nielsen gennemgik Driveranalysen, hvoraf det fremgår, at ”atmosfære og stemning” 
er en vigtig faktor. Der blev spurgt til, hvordan man kan konkretisere dette, og Sylvia 
Berglund forklarede, at det først og fremmest handler om at skabe nye oplevelser i de 
eksisterende rammer, og at udnytte det, som NO er god til. Et eksempel på dette for 2023 
er kampagnen ”Ta’ med ud og fisk”, som kan varieres over forskellige temaer. Der bliver 
f.eks. arrangeret ”strikke-stue” i udstillingen i samarbejde med Marianne Isager Strik og 
Skagen Museum, hvor gæsterne kan købe strikke-kits til fremstilling af Skagen-fiskernes 
sweaters. 
 
Det blev bemærket, at ”formidling” scorer relativt lavt i analysen – på trods af, at det er et 
kernepunkt i NO’s formålsparagraf. 
 
Frank gennemgik desuden konkrete forslag til at forbedre oplevelsen ved udgangen. 
Bestyrelsen drøftede forslag til ”peak end”/afslutning af besøget. NAN mente, at man skal 
se butikken som en del af det samlede billede og, at butikken ikke må være den eneste 
”end” oplevelse for gæsten.   
 
Det blev drøftet, at det er vigtigt hele tiden at møde gæsterne positivt og især vigtigt at tale 
direkte med gæsterne, dvs. søge den personlige kontakt. Sylvia supplerede med, at man i 
uge 7+8 har ”Sov med klumpfisken” for familier, og at disse familier vil blive brugt som 
fokusgrupper/interview emner. 
 
KHL mindede om, at et større velkomstområde er højt på ønskelisten. Derved kan man 
skabe en bedre, mere informativ velkomst, mere komfortabel (idet gæsterne f.eks. ikke skal 
stå i kø udendørs i regnvejr) og samtidig en bedre oplevelse af afslutning på besøget. 
Sylvia nævnte, at en lille café/kaffehjørne i sammenhæng med butikken ville være godt.  
 
Sylvia Berglund gennemgik notatet med 6 konkrete forslag til forbedring af NPS score. Der 
blev opfordret til, at NO skal søge mere viden om gæsterne, at der foretages en udvidet 
TA-undersøgelse og formanden var enig i, at kundetilfredsheden bør undersøges hele året 
og ikke kun i højsæsonen. RM opfordrede til, at man generelt bliver mere datadrevet i 
arbejdet med at udvikle NO.  
 
Bestyrelsen havde på basis af Sylvia’s oplæg en generel drøftelse af værditilbuddet i NO, 
herunder også bæredygtighed. Frank Nielsen oplyste, at man forsøgte at øge andelen af 
bæredygtige produkter i butikken. CB bemærkede, at hvis man markedsfører 
”bæredygtighed”, så skal det være gennemført under hele besøget.   
 
Formanden rundede punktet af med at takke for de mange input. Det er vigtigt, at gæsten 
vender tilbage til NO, og diskussionen om kvantitet vs. kvalitet vil der skulle arbejdes videre 
med også fremover.  
 
Bestyrelsen besluttede: 
 
- at gennemgangen af Driveranalysen og ledelsen forslag blev taget til efterretning, og at 
der sammen med bestyrelsens bemærkninger og tilføjelser arbejdes videre med fortsat at 
forbedre gæsternes besøgsoplevelser  
- at ledelsen igangsætter de foreslåede og besluttede tiltag.   
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4. Tværgående emner 
 


a. Forslag til opdatering af forretningsorden for bestyrelsen 
 
Da andre punkter trak ud, besluttede bestyrelsen at udsætte dette punkt til næste 
bestyrelsesmøde. 
 


b. Evaluering af bestyrelsens og direktionens arbejde 
 
Da andre punkter trak ud, besluttede bestyrelsen at udsætte dette punkt til næste 
bestyrelsesmøde.  
 
 


5. Eventuelt 
 
MS spurgte om bestyrelsen var interesseret i at se NO’s miljøpolitik (bæredygtighedspolitik), 
når den er færdigudarbejdet. Dette vil bestyrelsen gerne.  
 
 
 


Med venlig hilsen  


 


 


Karl Henrik Laursen 


Kommende planlagte bestyrelsesmøder i 2023:   
 


28. april 2023 


16. juni 2023 


5. september 2023 (undtagelsesvist en tirsdag) 


27. oktober 2023 


8. december 2023 
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